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CONSELL DE GOVERN 
 
A la ciutat de València, el dia 29 de setembre de 2022, a les 9,10 hores, a la Sala de 
Juntes del Rectorat, sota la presidència de la Sra. Rectora, María Vicenta Mestre 
Escrivá, i amb l’assistència de les persones que s’indiquen a continuació, queda 
constituït en sessió ordinària el Consell de Govern de la Universitat de València. 
 
Assistents amb vot: 
 
Rectora: Maria Vicenta Mestre Escrivá 
Secretària General: Maria Elena Olmos 
Ortega 
Gerent: Juan Vicente Climent Espí 
Vicerectora d’Estudis: Isabel Vázquez 
Navarro 
Vicerector d’Ordenació Acadèmica i 
Professorat: Ernest Cano Cano 
Vicerectora de Formació Permanent, 
Transformació Docent i Ocupació: 
Ángeles Solanes Corella 
Vicerector d’Investigació: Carlos 
Hermenegildo Caudevilla 
Vicerectora d’Innovació i Transferència: 
Rosa Mª Donat Beneito 
Vicerectora de Cultura i Societat: Ester 
Alba Pagán 
Vicerector de Planificació, Qualitat i 
Tecnologies de la Informació: Joaquín 
Aldás-Manzano 
Vicerector d’Economia i 
Infraestructures: Justo Herrera Gómez 
Vicerectora de Sostenibilitat, 
Cooperació i Vida Saludable: Pilar 
Serra Añó 
Vicerectora d’Igualtat, Diversitat i 
Polítiques Inclusives: Helena Rausell 
Guillot 
Delegat de la rectora per a estudiantes 
i estudiants: Manuel González 
Ferrandis 

Degà de la Fac. de Medicina: Francisco 
Javier Chorro Gascó 
Degà Fac. Dret: Francisco Javier Palao 
Gil 
Degà Fac.  Economia: Francisco 
Muñoz Murgui 
Degana Fac. de Filosofia i Ccies. de 
l’Educació: Rosa Mª Bo Bonet 
Degà Fac. d’Infermeria i podologia: 
Antonio Merelles Tormo 
Degà Fac. Psicologia i Logopèdia: 
Antonio Manuel Ferrer Manchón 
Degà Fac. Infermeria i Podologia: 
Antonio Merelles Tormo 
Degana de la Fac. de Magisteri: Ana 
Maria Botella Nicolás 
Degana Fac. Farmàcia: Hortensia Rico 
Vidal 
Director de l’Escola de Doctorat: José 
Vicente Bagán Sebastián 
Representant departaments: Luis 
Torres Asensi 
Representant Instituts universitaris: 
Joan Monrós González 
Representant PDI Doctor: Marcela 
Isabel Jabbaz Churba 
Representant PDI Doctor: Jesús 
Olavarría Iglesia 
Representant PDI Doctor: Emilia Ferrer 
García 
Representant PDI Doctor: Enric Josep 
Valor i Micó 
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Representant PDI Doctor: Ana María 
Gómez Tafalla 
Representant PDI Doctor: Sergio 
Maruenda Bataller 
Representant PDI No Doctor: Daniel 
Tordera Salvador 
Representant PAS: Laura Coscollá 
Pascual 
Representant PAS: Carlos Javier López 
Benedí 
Representant PAS: José Francisco 
Martínez Pastor 
Representant Estudiantat: Rocío Briet 
Reyes 
Representant Estudiantat: Jaume 
Espadà Guillén 
Representant Estudiantat: Alejandro 
Navarro García 
Representant Estudiantat: Valeria Ruiz 
García 
Representant Estudiantat: África 
Vercher Ballester 
Coordinador de la AGE: Víctor Herrera 
Latorre 

PAS designada per la Rectora: Vicenta 
Alandí Palanca 
 
Assistents sense vot: 
 
Degana Fac. Filologia, Traducció i 
Comunicació: Amparo Ricós Vidal 
Degà Fac. Geografia i Història: Josep 
Montesinos Martínez 
Degana Fac. Fisioteràpia: Sofía Pérez 
Alenda 
Degà Fac. Ciències Socials: Albert 
Moncusí Ferré 
Degana Fac. Ciències Biològiques: 
Carmen Baño Aracil 
Degà Fac. Física: Jorge Vidal Perona 
President Junta PAS:  Pedro Cabrera 
Juan 
President Comité d’Empresa: Juan 
Miguel Soria García 
 

 
 
 
Per a tractar els punts del següent 
 

ORDRE DEL DIA 
1. Aprovació, si escau, de l’acta del Consell de Govern d’11 de juliol de 2022. 
2. Informe de la Sra. Rectora. 
3. Acord, si escau, en relació a l’escrit presentat pel professor Vicente 

Escuín Palop. 
4. Aprovació, si escau, de la modificació d’adscripció a centre de titulacions 

de Màster Universitari Oficial. 
5. Aprovació, si escau, de programes de Doble Titulació de Màster 

Universitari Oficial. 
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6. Aprovació, si escau, de la proposta de modificació de Pla d’Estudis de 
Màster Universitari Oficial. 

7. Aprovació, si escau, de nomenament de Doctors Honoris Causa. 
8. Aprovació, si escau, de la pròrroga de contracte com a professora 

emèrita. 
9. Proposta de nomenament de membre de la Comissió de Recursos. 
10. Aprovació, si escau, de la convocatòria, perfils i tribunals de places de 

professorat contractat doctor (Promoció OPE 2022). 
11. Modificació, si escau, dels criteris per a l'adscripció i convocatòria de 

places destinades a l'estabilització de personal investigador del programa 
Ramón y Cajal i d'altres programes d'investigació d'excel.lència amb el 
certificat I3.  

12. Aprovació, si escau, de sol·licitud de canvi d’adscripció a centre. 
13. Concessió, si escau, de Venia Docendi a professorat de centres adscrits.  
14. Aprovació, si escau, del Protocol de gestió d’incidències amb persones 

que poden tindre problemes de salut mental.  
15. Aprovació, si escau, del protocol d'actuació per a la gestió de situacions 

comunicades en relació amb possibles problemes de salut mental en 
treballadors i treballadores que comporten, per motius raonables, un risc 
per a la seguretat i salut. 

16. Aprovació, si escau, del canvi de denominació del Departament de 
Didàctica de l'Expressió Musical, Plàstica i Corporal i modificació, si 
escau, del seu Reglament de Règim Intern. 

17. Aprovació, si escau, de la transformació del Centre de Formació i Qualitat 
“Manuel Sanchis Guarner”. 

18. Aprovació, si escau, dels barems dels sistemes selectius dels processos 
d’estabilització (Oferta Pública Extraordinària d’Ocupació de PAS de 
2022). 

19. Aprovació, si escau, de contractes de llicencia de drets d’ús i explotació.  
20. Autorització, si escau, per a la signatura de convenis de col·laboració. 
21. Torn obert de paraules. 
 
------------------ 
Excusen la seua assistència els membres següents: Degana Fac. Química: Adela 
Mauri Aucejo, Representant departaments: José Antonio Calañas Continente, 
Representant del Consell Social: Francisco José Marín Crespo, Representant PDI 
Doctor: Pedro Cillero Salomón, Representant PDI Doctor: Inmaculada Rosa García 
Robles, Representant PDI Doctor: Francisco Miguel Martínez Arnau, Representant 
PDI No Doctor: María Ángeles Serrano Mendizábal, Representant PIF: Víctor Moreno 
Soler, PAS designada per la Rectora: Fuensanta Domenech Roda, Degà Fac. 
Ciències Matemàtiques: José Salvador Moll Cebolla  
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------------------- 
Atès que hi ha el quòrum suficient per a la vàlida celebració de la reunió, la Sra. 
Rectora declara oberta la sessió i es passa a tractar els punts de l’ordre del dia. 

 
1. Aprovació, si escau, de l'acta del Consell de Govern d’11 de juliol de 2022. 

 
La Sra. Rectora presenta l’assumpte i fa referència a la documentació que hi ha en 
l’Aula Virtual de la Universitat de València.  
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
Per assentiment dels membres del Consell, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 189/2022. “Aprovar l’Acta del Consell de Govern d’11 de 
juliol de 2022” que s’adjunta com a annex. 

 
 

2. Informe de la senyora rectora.  
 
La Sra. Rectora pren la paraula i dona la benvinguda als presents, en el que és el 
primer Consell de Govern del curs 2022/2023. 
Per començar fa referència a l’Obertura Oficial del Curs en data 9 de setembre, encara 
que va ser el dilluns 12, quan es van iniciar les classes, sense cap incidència 
destacable. 
Destaca que aquest any acadèmic estarà marcat, per l’aprovació d’un nou marc de 
finançament, del qual el President de la Generalitat va aproximar unes dates en 
l’obertura oficial de curs de les universitats valencianes celebrada per torn a la 
Universidad Miguel Hernández d’Elx, i que ens situa en un horitzó de coneixement del 
nou model abans d’acabar 2022.  
 
Diu la Sra. Rectora que a primers de setembre va tenir una reunió amb els rectors i 
rectores de les universitats públiques valencianes i amb els consellers competents en 
Hisenda i Universitats per avançar en aquest tema clau. I diu que és així perquè en 
2023 se celebraran eleccions generals, i també autonòmiques, essent aquests dos 
àmbits de govern els que tenen les competències en matèria d’universitats que ens 
afecten. En eixe sentit, el govern d’Espanya vol aprovar la Llei Orgànica del Sistema 
Universitari espanyol, la coneguda com LOSU que substituirà una Llei Orgànica 
d’Universitats, LOU, que d’una banda va ser imposada al sistema universitari públic i, 
d’altra, està completament desfasada per fer front als reptes actuals del nostre sistema 
universitari públic estatal. 
La Sra. Rectora fa referència a les reunions des de CRUE amb el Ministeri per avançar 
en les modificacions de l’avantprojecte de Llei. 
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No obstant això, vol destacar que ens hem de sentir legítimament orgullosos i 
orgulloses del nostre sistema universitari públic, perquè amb molts menys recursos 
que els d’altres països estem aconseguint resultats en els rànquings, particularment 
el de Shanghai, publicat en ple mes d’agost, que situa 5 universitats espanyoles entre 
les 300 millors del món. Afegeix que la nostra és una d’eixes universitats. I que per 
àmbits de coneixement ens trobem en posicions superiors en alguns camps. 
En eixe sentit, diu que aquest és resultat de la nostra comunitat universitària, de les 
nostres activitats de recerca i de transferència de coneixement, i també, com avalen 
els resultats de preinscripció, de la nostra docència, àmpliament elegida per les i els 
estudiants. 
Malgrat això, la Sra. Rectora diu que necessitem més recursos econòmics, però també 
de capacitat d’actuació, com ara la supressió de la taxa de reposició, que tant 
reclamem i continuem reclamant, i especialment la signatura del conveni col·lectiu, 
que suposarà la millora de les condicions laborals del professorat que es troba en una 
situació més precària, executant un acord adoptat amb esforç i il·lusió, però aturat per 
la maquinària estatal.  
 
Reiterant aquestes dades ja conegudes i anunciades en l’acte d’obertura de curs, la 
Sra. Rectora vol esmentar que requerirem recursos específics per atendre els shocks 
que estem patint en les economies desenvolupades com a conseqüència de la guerra 
iniciada per Rússia a Ucraïna i en particular de l’increment del cost de l’energia. 
En referència a la guerra a Ucraïna, la Sra. Rectora diu que refermem que el 
compromís assumit en donar suport, en la mesura de les nostres possibilitats, a 
aquestes persones, continua endavant. I en eixe sentit, s’ha renovat amb Divina 
Seguros l’acord de col·laboració per finançar activitats que han tingut un important èxit 
i impacte, com els cursos per a dones ucraïneses que es desenvolupà al nostre Centre 
d’Idiomes, per aprendre castellà i valencià, i el servei de suport als seus fills i filles 
mentre durava el curs. 
Tampoc oblida el compromís de la nostra Institució amb Ucraïna ni amb Afganistan. I 
en eixe entit ja hem rebut a unes primeres dones refugiades. Amb elles s’està 
treballant amb un pla d’incorporació a estudis universitaris oficials, així com la seua 
incorporació a la vida a València, amb cursos d’idiomes que es desenvoluparan al 
Centre d’Idiomes de la Universitat. 
 
I en eixa mateixa línia de donar suport a les persones més vulnerables, continúa la 
Sra. Rectora, el passat 13 de setembre es va signar un acord entre la Generalitat 
Valenciana i el conjunt d’universitats del Sistema Universitari Públic Valencià per 
afavorir la intermobilitat de dones víctimes de violència de gènere. 
 
A continuació diu que per tal de compensar l’efecte sobre les economies domèstiques 
valencianes de la inflació vinculada al context econòmic actual, la Generalitat ha 
adoptat un conjunt de mesures, entre les quals es troben mesures sobre transport 
públic que afecten directament a la comunitat universitària. 
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El passat 20 de setembre el govern valencià, a través de Ferrocarrils de la Generalitat, 
s’inicià una campanya explicativa, i el lloc elegit va ser el Campus de Tarongers, amb 
presència de la directora d’aquest ens de la Generalitat i de la consellera competent 
en matèria de Transports, Rebeca Torró, a qui va acompanyar junt a diferents degans 
del campus. 
 
Per altra banda, continua la intervenció, aquesta passada setmana va presentar els 
tres projectes resultats de la selecció realitzada pel Jurat per a la reforma del Campus 
de Tarongers. El projecte serà elegit per la comunitat universitària del campus per 
primera vegada en la nostra història i les persones que viuen i conviuen al campus 
tindran la paraula per triar entre aquests projectes. 
En aquest sentit, la Sra. Rectora vol expressar l’agraïment a l’equip de la Unitat 
Tècnica i la Gerència, així com a tots els degans de campus i resta de membres del 
jurat de la comissió que va seleccionar els projectes.  
 
Vol informar també al Consell de Govern que, a finals del passat curs acadèmic, el 
director del Parc Científic de la Universitat, Juan José Borràs, va expressar la seua 
voluntat de ser rellevat d’aquest càrrec acadèmic per tal de reincorporar-se a la seua 
activitat acadèmica, i atenent a la seua petició s’ha nomenat com a nou director del 
Parc Científic a qui fins el moment ocupava el càrrec de director d’innovació, l’antic 
vicerector d’investigació Pedro Carrasco. 
 
En altre ordre de coses, la Sra. Rectora comunica que lamenta el traspàs del professor 
del Departament de Mètodes d’Investigació i Diagnòstic en Educació, Abelardo Sáez 
García i acompanyem en el dolor per la seua pèrdua a la nostra companya la degana 
de la Facultat de Filosofia i Ciències de l’Educació, Rosa Bo. 
També lamenta el traspàs del catedràtic emèrit de Dret Penal Enrique Orts Berenguer, 
i hem traslladat a la seua família el condol institucional per la seua pèrdua. 
 
Seguint amb l’exposició, la Sra. Rectora diu que a Madrid es va celebrar un homenatge 
al catedràtic emèrit de Psicologia de la nostra Universitat, José Maria Peiró, a qui vol 
felicitar des d’ací. 
Per altra banda, que el passat 22 de setembre l’Ajuntament d’Oliva li va nomenar filla 
predilecta, un honor que agraeix, igual que agraeix a la comunitat universitària que la 
va acompanyar en aquell emotiu acte. 
 
Continua amb l’informe la Sra. Rectora dient que els rectors del projecte europeu 
FORTHEM s’han reunit a Dijon coincidint amb celebració del tres-cents aniversari de 
la creació de la Universitat de la Borgonya. En aquesta trobada va abordat qüestions 
de futur d’aquesta aliança europea d’universitats, coincidint en la importància dels 
programes de doble titulació i en l’intercanvi d’estudiantat en estades de llarga durada, 
recordant que en aquests programes la nostra universitat és líder a nivell europeu, 
cosa per la que mostra la seua satisfacció.  
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Acaba la Sra. Rectora informant que a finals del mes, el 29 i 30 de setembre i 1 
d’octubre, es celebrarà la tretzena edició de la Nit Europea dels investigadors i 
investigadores, la Mednight, conformat per deu universitats i entitats representatives 
de la investigació i divulgació científica de la Comunitat Valenciana i regió de Múrcia. 
Des d’aquest Consell vol convidar a la comunitat universitària a participar de l’ampli 
ventall d’activitats que es reprenen, particularment en l’àmbit cultural, així com al 
festival de Benvinguda. 
 
 

3. Acord, si escau, en relació a l’escrit presentat pel professor Vicente Escuín 
Palop. 

 

La Sra. Rectora dona la paraula a la Secretaria General, que comença recordant que 
a la sessió del Consell de Govern d’11 de juliol de 2022, de la que s’acaba d’aprovar 
l’acta, es va votar sobre la sol·licitud de contractació del professor Dr. Vicente Escuín 
Palop, catedràtic de Dret Administratiu, com a professor emèrit. 

La seua proposta estava avalada per dos departaments de la Facultat de Dret, els de 
Dret Civil i el de Filosofia del Dret i Política; encara que no contava amb el aval del 
seu departament, -on la votació realitzada en el seu dia suposava no aprovar la 
sol·licitud- sense que tampoc s’aportés la sol·licitud i l’aval de la Junta de la Facultat 
de Dret. 

Continua la Secretaria General dient que, a diferència de com van ser les votacions 
als departaments o a la Comissió de professorat, on es podria votar “a favor”, “en 
contra” o “abstenció”, en el Consell de Govern, seguint el model clàssic i sistema 
tradicional que s’ha emprat sempre per aquests casos respecte a les votacions que 
impliquen situacions referides a persones com és el cas de nomenaments de 
professors emèrits, però també com és el cas de medalles de la Universitat o doctorats 
honoris causa, per exemple, només es donava dues opcions: “vot a favor” o “vot en 
blanc”. El vot en blanc evidentment, recollia la no acceptació de la proposta. 

A la llum del resultat de la votació, de 46 vots emesos, el professor Escuín va obtenir 
14 a favor i 32 en blanc. El acord del Consell de Govern, en aplicació dels articles 97.2 
a) dels Estatuts de la Universitat de València i 12 del Reglament d’aquest Consell que 
estableix que els acords s’adoptaran per majoria de vots i, a més a més, indica a 
continuació que la majoria es determina tenint en conte els membres del òrgan 
presents en el moment de la votació, va ser desestimat de la sol·licitud de l’interessat 
com a professorat emèrit, tal com queda reflectit en l’acta de la sessió del Consell 
anterior que aprovada, donat que el nombre de “a favor” no suposava el vot majoritari 
“a favor” dels membres presents en el moment de la votació. 

La Secretaria General continua la seua intervenció dient que, a petició de l’interessat, 
va expedir una certificació de l’acord del Consell de Govern on es desestimava la seua 
sol·licitud. 
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En el mes d’agost -continua la Secretaria General- el professor Escuín va presentar 
un escrit amb una doble petició, perquè primer reclamava la correcció de errades del 
certificat emès per entendre que el sentit de la votació i la voluntat expressada pel 
Consell de Govern no havien estat correctament interpretades per la certificació 
emesa, perquè a judici del professor Escuín la decisió del Consell de Govern hauria 
estat haver expressat la seua voluntat a favor del seu nomenament com a professor 
emèrit, donat que no havia obtingut cap vot en contra. 

De no haver-se produït aquesta errada, deia el professor, alternativament en segon 
lloc, demanava al Consell de Govern que resolgués, en recurs de reposició, sobre la 
qüestió, revisant la decisió adoptada i acceptant el seu nomenament. 

Aclareix la Secretaria General que el fet de no tenir vots en contra a la votació, és 
perquè no hi havia opció a votar en aquest sentit, però com ja ha exposat, la opció del 
vot “en blanc” recull la voluntat de no acceptar el nomenament del professor emèrit i 
reitera que en aplicació dels Estatuts de la UV i del Reglament del Consell de Govern, 
14 vots a favor no son la majoria de 46 vots emesos. 

Per tot l’exposat, aclara la Secretaria General, cal votar en aquest punt si es ratifica 
l’acord pres, és a dir, si el certificat emes s’ajusta al que aquest òrgan va decidir en la 
votació feta en la sessió del Consell de Govern d’11 de juliol de 2022. 

 
La Sra. Rectora agraeix a la Secretaria General la seua intervenció i abans d’obrir el 
torn d’intervencions, diu que al no tractar-se d’una votació personal, donat que es vota 
si s’accepta o no el certificat de l’acord, la proposta que fa es que es que la votació 
s’efectuï a mà alçada.  
Demana la paraula el professor Enric Valor que diu que confia en el bon fer de la Sra. 
Secretaria i per tant no entén el sentit d’aquesta nova votació. 
No obstant això, diu que als vots “en blanc” del punt de la sessió del Consell de Govern 
d’11 de juliol, no ens permeten distingir entre la abstenció o la no acceptació de la 
proposta, al igual que no es pot donar per sentat que tots els vots en blanc son vots 
en contra. 
Per altra banda, continua el professor Valor, si en vista del Reglament del Consell de 
Govern i els Estatuts de la UV, la interpretació és clara, pensa que no cal ratificar cap 
qüestió. 
La Secretaria General contesta al professor Valor que segons la norma la majoria es 
determina tenint en compte els vots presents al moment de la votació. En aquest sentit, 
14 vots a favor de 46 membres presents, no suposaria la majoria dels vots. 
A més afegeix que al certificat es va indicar “Desestimar el nomenament com emèrit 
del professor Vicente Escuín Palop a la vista del resultat de la votació secreta 
efectuada (vots emesos: 46, vots a favor: 14 i vots en blanc 32) en consideració a la 
documentació que s’adjunta: informe del Departament de Dret Administratiu i 
Processal, propostes dels Departaments de Dret Civil i de Filosofia del Dret i Política i 
informe de la Comissió de Professorat”.  
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Diu la Secretaria General que a més, hi ha que tenir en compte que el nomenament 
de professor emèrit recau en el departament al que està adscrit -Dret Administratiu i 
Dret Processal- que no va donar suport a la proposta. 
En definitiva, continua la exposició, en aquest punt cal ratificar o no el acord -encara 
ja ha estat aprovat al punt de l’ordre del dia anterior “Aprovació, si escau, de l’Acta de 
la sessió d’11 de juliol de 2022”- i en este sentit, el Consell ha votat a favor per 
assentiment sense que cap membre haja fet cap al·legació. S’entendria, per tant, que 
ja està ratificat, però s’ha decidit fer un punt per poder votar-ho expressament a la 
vista de l’escrit del professor Escuín i del possible recurs que puga efectuar. 
D’aquesta manera queda clara quina va ser la voluntat del Consell de Govern que per 
unanimitat ha ratificat la certificació emesa per la Secretaria General i la decisió front 
al recurs presentat, en el sentit de ratificar tant la decisió com les raons que la 
fonamenta, segons es va decidir i votar al Consell de Govern d’11 de juliol de 2022. 

Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 42 vots a favor, 
cap en contra i cap abstenció, en conseqüència es pren l’acord següent: 

 
 

ACGUV 190/2022. “En relació a l’escrit presentat pel professor 
Vicente Escuín Palop, s’acorda per unanimitat dels membres 
presents (42 vots a favor, 0 en contra i 0 abstencions), que no hi ha 
error material en el certificat emés per la Secretaria General, que 
recull l’acord pres per el Consell de Govern en data 11 de juliol de 
2022, de desestimar la contractació del professor Vicente Escuín 
Palop, com a professor emèrit.  
Així mateix, s’acorda que no hi ha raons per estimar el recurs de 
reposició proposat”. 

 
4. Aprovació, si escau, de la modificació d’adscripció a centre de titulacions de 

Màster Universitari Oficial. 
 
La Sra. Rectora dona la paraula a la Vicerectora d’Estudis que inicia la seua exposició 
indicant que, en aquest punt es planteja l’adscripció del Màster en Professor/a 
d’Educació Secundaria a la Facultat de Magisteri i l’adscripció del Màster en Educació 
Especial a la Facultat de Filosofia i Ciències de l’Educació, segons apareix en la 
certificació aportada per la Comissió d’Estudis de Postgrau. 
La vicerectora posa en context aquesta modificació indicant que aquest Consell de 
Govern, en la sessió d’1 de juny de 2021, va decidir regular les situacions especials 
dels màsters de la UV adscrits a departaments o a més d’un Centre. 
Actualment, el Màster en Professor/a d’Educació Secundaria està adscrit a dos 
centres, la Facultat de Magisteri i la Facultat de Filosofia i Ciències de l’Educació, i el 
Màster en Educació Especial està adscrit a tres centres, la Facultat de Filosofia i 
Ciències de l’Educació, la Facultat de Magisteri i la Facultat de Psicologia i Logopèdia. 
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Es pretén, per tant, regularitzar la situació d’aquest dos Màsters, la gestió 
administrativa dels quals recau en el Servei d’Estudiants i les resolucions que es 
deriven del mateix (anul·lacions de matricula, reconeixements...) es signen 
directament pel Vicerectorat d’Estudis, generant una situació administrativa molt 
especial ja que, en cas de recurs, també es resolen des del vicerectorat d’Estudis que 
té atribuïdes les competències per delegació de la Sra. Rectora. 
Es tracta també, diu la Vicerectora, d’optimitzar alguns processos acadèmics com les 
qüestions de qualitat, donat que aquest màsters no estan inclosos en cap comissió 
dels centres i, per tant, no poden optar a una acreditació institucional. 
La vicerectora continua dient que és per açò que fa més d’un any es va començar a 
treballar amb el degà i les deganes dels tres centres afectats per poder arribar a un 
acord que en la comissió d’estudis de postgrau ha estat el següent: per 15 vots a favor 
i 2 abstencions s’acorda que el Màster en Professor/a d’Educació Secundaria 
s’adscriga a la Facultat de Magisteri i per assentiment s’acorda que el Màster en 
Educació Especial s’adscriga a la Facultat de Filosofia i Ciències de l’Educació. 
Per acabar la Vicerectora diu que aquest acord va acompanyat d’altre acord paral·lel, 
ja que es va decidir que les CCA de les dues titulacions tinguen una composició mixta 
on participen els centres amb responsabilitat docent majoritària, que coincideix amb 
els centres als quals està adscrit ara cada màster, i així s’indicarà en l’apartat de 
“coordinació docent” del verifica de cada titulació. 
Amb aquesta voluntat d’agilitzar els processos administratius i acadèmics i regularitzar 
aquesta situació tan especial, es proposa aprovar el que ja va informar favorablement 
la Comissió d’Estudis de Postgrau. 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 40 vots a favor, 
cap en contra i 1 abstenció, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 191/2022. “Aprovar la modificació d’adscripció del Màster 
Universitari en Professor/a d'Educació Secundària per la Universitat 
de València a la Facultat de Magisteri” segons la documentació que 
s’adjunta com a annex. 
 
ACGUV 192/2022. “Aprovar l'adscripció del Màster Universitari en 
Educació Especial per la Universitat de València a Facultat de 
Filosofia i Ciències de l’Educació” segons la documentació que 
s’adjunta com a annex. 

 
5. Aprovació, si escau, de programes de Doble Titulació de Màster Universitari 

Oficial. 
 

La Sra. Rectora dona de nou la paraula a la Vicerectora d’Estudis que presenta la 
proposta de l’aprovació del programa de doble titulació de Màster Universitari en 
Traducció Creativa i Humanística per la Universitat de València i Master mention 
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Traduction et Interprétation per la Universitat de Dijon, que és una de la que forma part 
de l’aliança FORTHEM. 
La Vicerectora diu que com la estructura de Grau i Màster a Europa és diferent a la 
del sistema espanyol, cal fer algunes adaptacions per a poder oferir dobles titulacions.  
Així, el Màster Universitari en Traducció Creativa i Humanística per la Universitat de 
València té 60 crèdits mentre que el Master mention Traduction et Interprétation per 
la Universitat de Dijon té 120 crèdits. Per a compensar aquesta diferència s’ha optat 
per incloure en la proposta el quart curs del Grau en Traducció i Mediació 
Interlingüística de la UV. Els estudiants d’aquest Grau aniran en quart curs a Dijon a 
cursar assignatures del Màster mention Traduction et Interprétation, mentre que els 
estudiants de Dijon comencen en la Universitat de València fent assignatures de quart 
curs del Grau.  
Continua la Vicerectora la seua intervenció dient que el programa s’estructura en dos 
anys i està concebut perquè els estudiants coindicisquen sempre a la mateixa 
Universitat: el primer semestre del primer curs es fa a la Universitat de Dijon, el segon 
semestre a la Universitat de València i aquest calendari es repeteix al segon curs. En 
la documentació s’indica les assignatures que cal cursar en cada universitat i el 
reconeixement que tindran en l’altra.  
A més la Vicerectora afegeix que podran optar quatre estudiants del Grau en 
Traducció i Mediació Interlingüística de la UV, en concret dos de cadascun dels 
itineraris d’angles i francès i, en cas de no cobrir-se, les dues places s’afegirien a l’altre 
itinerari. Cal sol·licitar l’ingrés quan es cursa tercer curs i fer una prova de traducció i 
una entrevista. Per a la selecció es tindrà en compte l’expedient acadèmic (50%), 
l’exercici de traducció (25%) i l’ entrevista (25%).  
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 40 vots a favor, 
cap en contra i cap abstenció, es pren l’acord següent: 

 

ACGUV 193/2022. “Aprovar el programa de doble titulació de Màster 
Universitari en Traducció Creativa i Humanística per la Universitat 
de València i Master mention Traduction et Interprétation per la 
Universitat de Dijon” segons la documentació que s’adjunta com a 
annex. 
 

 
6. Aprovació, si escau, de la proposta de modificació de Pla d’Estudis de 

Màster Universitari Oficial. 
 
La Sra. Rectora dona la paraula a la Vicerectora d’Estudis que en aquest punt fa 
referència a la modificació del Pla d’Estudis del Màster Universitari en Enginyeria 
Química per la Universitat de València. Es tracta d’una modificació que s’està 
treballant des de fa temps però que ha estat catalitzada per la publicació del RD 
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822/2021, ja que aquest és un màster amb 75 crèdits i aquest RD diu que els màsters 
només poden ser de 60, 90 o 120 crèdits. 
Per tant, continua dient, calia canviar l’estructura del màster i es proposa que passe 
de 75 a 90 crèdits. Es modifica els crèdits d’algunes assignatures, s’actualitzen 
continguts, les pràctiques externes passen de 6 a 12 crèdits i l’optativitat s’augmenta 
de 6 a 9 crèdits.  
La vicerectora diu que, tal com també indica el RD 822/2021, s’ha inclòs l’àmbit de 
coneixement i s’adscriu a l’àmbit d’Enginyeria química, Enginyeria dels materials i 
Enginyeria del medi natural. 
Acaba la vicerectora la intervenció al·ludint a l’informe de viabilitat. L’augment de 
crèdits implica, necessàriament, un increment de docència que recau majoritàriament 
en l’àrea d’Enginyeria Química, que ja té dèficit. No obstant, s’augmenta la participació 
de professorat extern i l’increment total és de 187 hores. Amb tot, l’informe del Servei 
de RRHH-PDI és positiu en el sentit de que es tracta d’una adaptació derivada del 
Reial Decret.  
 
La Sra. Rectora obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 41 vots a favor, 
cap en contra i cap abstenció, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 194/2022. “Aprovar la modificació del Pla d’Estudis del 
Màster Universitari en Enginyeria Química per la Universitat de 
València”, segons la documentació que s’adjunta a l’annex. 

 
 

7. Aprovació, si escau, de nomenament de Doctors Honoris Causa. 
 

La Sra. Rectora dona la paraula a la Vicerectora d’Estudis que presenta el punt 
comentant que la documentació completa de les tres persones candidates està en 
Aula Virtual i només farà una referència a cadascun d’ells. 
La primera proposta ve de la Facultat de Filologia, Traducció i Interpretació. Es tracta 
de la proposta del Dr. Nuccio Ordine, recolzada per tots els departaments de la 
Facultat. El professor Ordine és catedràtic de Literatura Italiana del Departament 
d’Estudis Humanístics de la Universidad de Calabria. És un autor prolífic, i destaca la 
vicerectora el llibre “La utilidad de lo unútil”, que és un manifest en defensa de les 
humanitats que ha estat traduït a 23 llengües en 32 països. 
Ha impartit conferencies en molts centres i Universitats, dirigeix edicions critiques de 
clàssics europeus en molts països i es director de moltes revistes científiques. A més 
ha obtingut quasi una trentena de premis entre les quals destaca la vicerectora, la 
medalla del president de la República Italiana en 2013, a més de obtenir altres 
reconeixements com el de Caballero de la Orden de las Palmas Académicas de la 
República Francesa. 
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Per acabar la referència al professor Ordine, la Vicerectora diu que ha estat anomenat 
doctor honoris causa per la Universidade Federal do Rio Grande do Sul, la Universidad 
de Caxias do Sul; la Universidade Federal de Ciências da Saúde di Porto Alegre; la 
Universidad de Valparaiso; la Université de Louvain i la Universidad Pontificia Comillas 
de Madrid. 
La segona proposta, continua la Vicerectora, és la del professor Dr. Juan Pascual 
Leone, que ve de la Facultat de Psicologia i Logopèdia amb el recolzament dels 
departaments de Psicologia Bàsica, Psicologia Evolutiva i de l’Educació, Psicologia 
Social i Personalitat, Avaluació i Tractament Psicològics, Academia de Psicologia de 
España i la Asociación Científica de Psicología i Educación, a més de recolzaments 
personals entre les quals la Vicerectora destaca la del professor Andreas Demetriu, 
antic ministre de Educació i Cultura de Xipre. 
Juan Pascual Leone és professor a la Universitat de York en Toronto. Va nàixer a 
València, on va estudiar medicina, encara que la seua trajectòria va derivar en la 
psicologia, concretament en la psicologia-psiquiatria. 
Com deixeble de Piaget, va conèixer de primera mà la Teoria del desenvolupament 
cognitiu que és en el que ha basat tota la seua obra. És una referència mundial en 
estudis de capacitats cognitives i en concret va ser el primer en quantificar la capacitat 
en atenció mental. Autor de nombroses publicacions científiques, tant articles, capítols 
de llibres etc.. Destaca la Vicerectora, que un article de fa més de 50 anys, continua 
sent un dels articles més citats en el camp de la Psicologia, el que el situa, sens dubte 
com a clar referent de la psicologia cognitiva.  
Convidat i guardonat per institucions de tot el mon, destaca que és membre d’honor 
de la Academia de Psicología de España, de la Asociación de Ciencias Psicológicas i 
Doctor Honoris Causa en Psicologia per la Universidad de Chipre. 
Finalment la Vicerectora es refereix a la darrera candidata, que ha estat proposada 
per la Sra. Rectora, tal com es contempla en la normativa. Es tracta de la professora 
Ilona Kickbusch, catedràtica emèrita del Graduate Institute of International and 
Development Studies de Ginebra, Suïssa.¨ 
És una personalitat molt reconeguda en el món de les Ciències Polítiques, la 
Sociologia i la Promoció de la Salud, fent-ho sempre amb una perspectiva feminista. 
És Presidenta del Programa Sciana “The Health Leaders Network. Ha treballat en el 
camp de la salut mental i ha obtingut nombrosos reconeixements. 
En 1980 és va incorporar a l’àrea d'Educació per a la Salut de l'Oficial Regional 
Europea de l'Organització Mundial de la Salut (OMS), per a posteriorment dirigir la 
nova àrea de Promoció de la Salut, des de la qual va coordinar la primera Conferència 
Internacional sobre Promoció de la Salut que es va celebrar a Ottawa, que va donar 
lloc a la declaració, denominada Carta d'Ottawa, que suposa un abans i un després 
en Salut Pública.  
Nomenada Directora de la Divisió de Promoció de la Salut, Educació i Comunicació 
en la seu central de l'OMS, després passa a ser Catedràtica i Directora de la Divisió 
de Salut Global del Departament d'Epidemiologia i Salut Pública de la Facultat de 
Medicina de la Universitat de Yale. Fou consellera principal de política sanitària de 
l'Oficina Federal Suïssa de Salut Pública i Directora del Programa de Salut Mundial de 
l'Institut Universitari d'Estudis Internacionals i del Desenvolupament que presideix a 
l’actualitat. Així mateix, continua la Vicerectora, ostenta nombrosos càrrecs i dintre de 
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la trajectòria feminista, destaca la seua contribució en àrees ara com: innovacions 
polítiques per a la salut, estratègies d'Envelliment Saludable, alfabetització sanitària, 
governança sanitària mundial i iniciatives de Salut Global. 
La Vicerectora continua la intervenció dient que a més de la seua prolífica obra, ha 
estat guardonada amb la Medalla de la OMS per la seua contribució a la salut en el 
mon a través de la promoció de la salut, fonamentalment pel seu paper en la 
Declaració d’Ottawa). 
És Doctora Honoris Causa per les universitats de Labem a la República Checa, i per 
la Universitat de Girona així com Doctora Honoraria de la Universidad de Gotenburgo 
i Catedràtica Honoraria de la Universidad de Charité de Berlín. 
Per finalitzar la Vicerectora diu que totes les persones proposades van ser informades 
favorablement pel Comitè de Direcció de l’Escola de Doctorat, entenent que reuneixen 
mèrits més que suficients per a ser proposades com a Doctor o Doctora Honoris Causa 
per la Universitat de València.  
 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
Se somet a votació secreta la proposta, amb el següent resultat:  
Professor Ordine, 39 vots a favor, cap en contra i 2 abstencions; professor Pascual-
Leone: 39 vots a favor, cap en contra i 2 abstencions i la professora Kickbusch, 39 
vots a favor, cap en contra i 2 abstencions.  
En funció dels vots obtinguts es pren el següent acord: 
 

ACGUV 195/2022. “Nomenar Drs. Honoris Causa per la Universitat 
de València els professors:  
− Dra. Ilona Kickbusch  
− Dr. Nuccio Ordine 
− Dr. Juan Pascual-Leone” 

 
A tal efecte, s’’adjunten els annexes amb la documentació. 
 

8. Aprovació, si escau, de la pròrroga de contracte com a professora emèrita. 
 
La Sra. Rectora dona la paraula al Vicerector d’Ordenació Acadèmica i Professorat, 
que presenta la proposta de renovació de contracte com a professora emèrita de la 
Dra. Ana Lluch Hernández, del departament de Medicina. El Vicerector aclareix que 
aquesta proposta no va ser possible incloure-la al Consell de Govern celebrat a juliol 
on es presentaven la resta de propostes de renovacions per el curs 2022-2023. 
Consta informe favorable per part del Departament, apareix informe d’activitats de 
docència i investigació, obtenint també informe favorable de la Comissió de 
Professorat. 
S’obre un torn d’intervencions.  
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La Sra. Rectora dona la paraula al Degà de la Facultat de Medicina que vol destacar 
que és un honor per la seua Facultat que la professora Lluch continue la seua 
vinculació amb la Institució i destaca l’aportació de la professora en els estudis de 
càncer de mama. 
Se sotmet a votació la proposta. Al tractar-se de una votació nominal es fa de manera 
secreta amb el següent resultat: 41 vots a favor, cap en contra i cap abstenció, 
prenent-se el següent acord: 
 

ACGUV 196/2022. “Aprovar la renovació de la professora Ana Lluch 
Hernández com emèrita” segons la documentació que s’adjunta a 
l’annex. 

 
 
 

9. Proposta de nomenament de membre de la Comissió de Recursos. 
 

La Sra. Rectora dona la paraula al Vicerector d’Ordenació Acadèmica i Professorat, 
que, en primer lloc, aclareix que correspon al Consell de Govern la renovació de la 
Comissió de Recursos, que actua en els casos de contractació laboral. 
El Vicerector vol agrair primerament, la dedicació i minuciositat en el treball 
desenvolupat per la professora Emilia Matallana que deixa de ser membre de 
l’esmentada comissió per finalització del termini previst reglamentàriament.  
Per tal de tenir una presencia equilibrada en les àrees el Vicerector proposa a la 
professora Teresa Barber Sanchis, que a més ha estat degana de Facultat de 
Farmacia, i per tant té experiència de primera mà en assumptes de contractació de 
professorat.  
Per acabar, el Vicerector aprofita per agrair la disponibilitat mostrada per la professora 
Barber per a formar part d’aquesta Comissió. 
 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
Se sotmet a votació la proposta. Al tractar-se de una votació nominal es fa a de manera 
secreta amb el següent resultat: 39 vots a favor, 0 vots en contra i 2 abstencions. 

 
ACGUV 197/2022. “Aprovar la proposta de nomenament de la 
professora Teresa Barber Sanchis, com a membre de la Comissió 
de Recursos”. 
 

 
10. Aprovació, si escau, de la convocatòria, perfils i tribunals de places de 

professorat contractat doctor (Promoció OPE 2022). 
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La Sra. Rectora dona de nou la paraula al Vicerector d’Ordenació Acadèmica i 
Professorat que comença aquest punt dient que es tracta dels perfils i tribunals de 
dues places de professorat contractat doctor que corresponen a la promoció de l’oferta 
de 2022, aprovada pel Consell de Govern. Aquestes corresponen a l’àrea de Filologia 
Francesa i l’àrea d’Infermeria que estaven pendents de convocar. 
La Comissió de Professorat va informar favorablement els perfils i tribunals presentats. 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 41 vots a favor, 
cap en contra i cap abstenció, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 198/2022. “Aprovar la convocatòria, perfils i tribunals de 
places de professorat contractat doctor (Promoció OPE 2022) de les 
places 893 (àrea de Filologia Francesa) i 6895 (àrea d’Infermeria)” 
segons la documentació que s’adjunta a l’annex. 

 
11. Modificació, si escau, dels criteris per a l'adscripció i convocatòria de places 

destinades a l'estabilització de personal investigador del programa Ramón 
y Cajal i d'altres programes d'investigació d’excel·lència amb el certificat I3.  

 

La Sra. Rectora dona la paraula al Vicerector d’Ordenació Acadèmica i Professorat 
que diu que el que es porta en aquest punt és una modificació dels criteris aprovats al 
Consell de Govern de 13 desembre de 2021. Aquesta modificació afecta als 
programes i la seua ordenació. No es tracta, per tant de modificar el procediment 
d’adscripció de places. 
Vol destacar la situació peculiar dels investigadors que estan en el programa Beatriz 
Galindo, donat que no opten a la obtenció del certificat I3, però s’intenta que l’obtinguin 
a través dels programes d’excel·lència que prèviament han tingut. 
El Vicerector recorda que dintre del límit de la taxa de reposició d’efectius corresponent 
als cossos docents cada Universitat està obligada a destinar, com a mínim, un 15 % 
del total de places que oferte, a la incorporació, en aquella categoria per a la qual 
estiga acreditat, de personal investigador doctor del programa Ramón y Cajal que haja 
obtingut el certificat I3, i que en el cas que no s’utilitzen totes les places previstes en 
aquesta reserva, segons les lleis de presupostos dels últims quatre anys, aquestes es 
podran ofertar a altres investigadors i investigadores de programes d’excel·lència, 
nacionals i internacionals i que hagen obtingut el certificat I3. 
Destaca que no s’està cobrint la totalitat de la reserva del 15%, i recorda que al 2018 
quedaren 20 places que no es van poder executar i que van caducar. 
És per això es portaren uns criteris en consonància a la Llei de Pressuposts, i en 2019 
van quedar 18 places després d’assignar 4 d’acord amb els nous criteris. 
Per la oferta de 2020, que caduca el 4 de juny de 2023, ens queden 16 places per 
executar i no s’espera que es puguen cobrir amb investigadors Ramón y Cajal. 
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El Vicerector passa a enumerar les modificacions més destacades: els departaments 
i instituts d’investigació podran demanar la inclusió del Programa Beatriz Galindo, dels 
Programes ERC Grants, del Pla GenT - Modalitat 1 (CIDEGENT) i del Pla GenT - 
Modalitat 2 (CDEIGENT). 
A més diu que es contempla la possibilitat de que, en cas de esgotar-se totes les 
posibilitats d’estabilització del personal investigador contractat per la nostra 
Universitat, es puga considerar la estabilització de personal investigador, que estiga 
contractat per altra institució i que siga professor associat contractat per la UV, sempre 
que tinguen el certificat I3.  
Per acabar, el vicerector diu que s’ha modificat l’ordre de prioritats d’acord amb la 
comissió d’investigació i recorda que en cas que el nombre de places ho permeta, i en 
àrees de coneixement amb necessitats docents estructurals es pot considerar 
l’estabilització d’altres programes amb certificat I3. 
Aquesta modificació compta amb informe favorable de la Comissió de Professorat. 
 
 
S’obre un torn d’intervencions. 
 
La Rectora dona la paraula al professor Enric Valor, que diu que, evidentment, no li 
agrada que es perden places, però que no li convenç la forma en què accediran 
aquestes persones als departaments, perquè en ocasions la pertinença serà a través 
d’un programa dels instituts d’investigació, sense que l’informe del departament siga 
vinculant, deixant la decisió en mans del Consell de Govern. 
Continua dient que açò ja ho va exposar al seu dia i que, en el moment s’aprovara la 
Llei de la Ciència s’explorés la possibilitat de fer una contractació d’una plantilla 
investigadora que no sap si està contemplada a la Universitat de València. Diu que és 
conscient del debat que açò podria causar a la Universitat. 
El Vicerector d’Organització Acadèmica i Professorat, agraeix la intervenció del 
professor Valor, contestant-li en primer lloc que per la seua part i també per part del 
Vicerector d’Investigació i de la Sra. Rectora, tal i com ja ha dit en diverses ocasions, 
vol que conste la seua predisposició per mediar en situacions que puguen ser de 
conflicte, tal i com s’ha fet fins ara de forma positiva. 
Per altra banda, el que s’ha fet fins ara és fer complir el que diuen els Estatuts, i fins i 
tot, a la Comissió de Professorat es va plantejar la possibilitat d’una revisió dels 
Estatuts per fer els canvis que es consideren al respecte. Al procediment que es 
segueix en la actualitat, intervenen diferents òrgans i açò fa que augmente la 
transparència al procediment. 
La Sra. Rectora intervé per dir que també es el seu desig estabilitzar els investigadors 
i es mostra partidària de dues vies a seguir: la investigadora i la docent i investigadora, 
però no és aquesta l’orientació de la LOSU. Mostra, a més la preocupació d’estabilitzar 
les places i que no es perden. 
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 38 vots a favor, 
cap en contra i 2 abstencions, es pren l’acord següent: 
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ACGUV 199/2022. “Aprovar la modificació dels criteris per a 
l'adscripció i convocar les places destinades a l'estabilització de 
personal investigador del programa Ramón y Cajal i altres 
programes d'investigació d'excel.lència amb el certificat I3”, segons 
la documentació que s’adjunta a l’annex. 

 
 

12. Aprovació, si escau, de sol·licitud de canvi d’adscripció a centre. 
 
La Sra. Rectora dona la paraula el Vicerector d’Ordenació Acadèmica i Professorat 
que exposa la sol·licitud del professor Rubén Arnandis i Agramunt, actualment adscrit 
a la Facultat de Geografia i Historia que demana canviar la seua adscripció a la 
Facultat d’Economia, donat que és en aquest darrer centre on té la major part de la 
docència i a més participa de manera activa en aquesta Facultat.  
Amb la proposta, s’aporta els informes favorables del Departament de Geografia, de 
la Facultat de Geografia i Història i el de la Facultat d’Economia. 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 39 vots a favor, 
cap en contra i cap abstenció, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 200/2022. “Aprovar el canvi d’adscripció del professor 
Rubén Arnandis i Agramunt, de la Facultat de Geografia i Història a 
la Facultat d’Economia”, segons la documentació que s’adjunta a 
l’annex. 
 

 
13. Concessió, si escau, de Venia Docendi a professorat de centres adscrits.  

 

La Sra. Rectora dona la paraula al Vicerector d’Ordenació Acadèmica i Professorat 
que diu que en aquest punt es porten les sol·licituds de les venies de tres centres, 
EDEM, per la titulació del Grau en Administració i Empreses, Florida Universitària per 
a les titulacions del Grau en ADE, el Màster en Secundaria i els Graus en Mestre/a 
d’Educació Infantil i de l’Escola Infermeria de l’Hospital de La Fe per al Grau en 
Infermeria, totes elles amb informe favorable dels departaments implicats en la nostra 
Universitat 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
La proposta s’aprova per assentiment, prenent-se l’acord següent: 
 

ACGUV 201/2022. “Concedir la Venia Docendi de professorat 
sol·licitat pels centres adscrits “EDEM”, “Florida Universitaria” i 
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“Escuela de Enfermeria ‘La Fe’”, segons la documentació que 
s’adjunta a l’annex. 
 
 
 

14. Aprovació, si escau, del Protocol de gestió d’incidències amb persones que 
poden tindre problemes de salut mental.  

La Sra. Rectora dona la paraula a la Vicerectora de Sostenibilitat, Cooperació i Vida 
Saludable, que comença la intervenció dient que es tracta d’un protocol de coordinació 
de incidències destinat a personal i estudiantat que contempla el resum dels recursos 
que té la Universitat per atendre aquestes incidències, la classificació de les mateixes 
en funció del risc que suposa i el procediment en el que s’inclouen tant els agents 
implicats, com tots els passos que s’han de seguir dintre de la Universitat de València, 
el que suposarà en un futur tenir una documentació per si correspon parlar amb agents 
externs. També suposa tenir uns expedients per poder plantejar les mesures 
preventives corresponents. 
Per acabar la Vicerectora afegeix que aquest Protocol ha estat informat favorablement 
pel Comitè de Seguretat i Salut.  
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 39 vots a favor, 
cap en contra i cap abstenció, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 202/2022. “Aprovació del Protocol de gestió de incidències 
amb persones que poden tindre problemes de salut mental”, segons 
la documentació que s’adjunta a l’annex. 

 
15. Aprovació, si escau, del protocol d'actuació per a la gestió de situacions 

comunicades en relació amb possibles problemes de salut mental en 
treballadors i treballadores que comporten, per motius raonables, un risc per 
a la seguretat i salut. 

 

La Sra. Rectora dona la paraula a la Vicerectora de Sostenibilitat, Cooperació i Vida 
Saludable que diu que en aquest cas es tracta d’un protocol intern d’actuació que  
suposa la racionalització dels passos a prendre des de que es detecta el problema, 
quins son els agents que estan involucrats, la valoració de les mesures a prendre i el 
seu seguiment i en funció del seu compliment es passa a la avaluació, voluntària o no, 
dels implicats sempre dintre de uns casos molt concrets de la Llei de Prevenció de 
Riscos Laborals. 
Per concloure, la Vicerectora diu que ha estat informat favorablement per la Comissió 
de Riscos Psicosocials i pel Comitè de Seguretat i Salut. 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
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Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 40 vots a favor, 
cap en contra i cap abstenció, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 203/2022. “Aprovació del Protocol d'actuació per a la gestió 
de situacions comunicades en relació amb possibles problemes de 
salut mental en treballadors i treballadores que comporten, per 
motius raonables, un risc per a la seguretat i salut”, segons la 
documentació que s’adjunta a l’annex. 
 
 
 

 
16. Aprovació, si escau, del canvi de denominació del Departament de Didàctica 

de l'Expressió Musical, Plàstica i Corporal i modificació, si escau, del seu 
Reglament de Règim Intern. 

 
La Sra. Rectora dona la paraula a la Secretaria General que comença la intervenció 
dient que en cas d’aprovar-se aquest punt, es concretarà en dos acords:  
Per una banda el canvi de denominació del Departament de Didàctica de l'Expressió 
Musical, Plàstica i Corporal que en aplicació del article 17 dels Estatuts, l’expedient és 
iniciat a proposta del Director del Departament, ,compta amb l’informe favorable del 
Consell del Departament per majoria absoluta, requerit per l’article 51 del Reglament 
de Règim Intern del Departament, i a més a més, prèviament s’havia requerit per les 
tres àrees que integren el Departament. A més té l’acord unànime de la Junta de la 
Facultat de Magisteri, s’ha sotmès a informació pública per 1 mes tal i com requereixen 
els Estatuts, sense que s’haja presentat cap al·legació. 
La Secretaria General diu que en cas d’aprovació el departament passarà a 
denominar-se Departament de Didàctica de l’Educació Física, Artística i Música. 
En un incís, la Sra. Rectora dona la paraula al Degà de la Facultat de Geografia i 
Història que vol fer constar que hi ha un informe per part del Departament d’Història 
de l’Art que es mostra d’acord en el canvi de denominació, però que li agradaria que 
constés en acta el resum de l’escrit, en el sentit de que tradicionalment l’àrea de 
coneixement d'Història de l'art ha acollit a la Historia de la Música, també diu que la 
matèria de "Historia de la Música" en el grau d'Història de l'Art és impartida al 50% 
entre professorat de l’àrea de coneixement d'Història de l'Art i Música i que 
tradicionalment professorat del Departament d'Història de l'Art ha dirigit un bon 
número de TFG, TFM i tesis doctorals vinculades a l’àmbit d’història de la música. 
La Secretaria General contesta al Degà que com no es tractava pròpiament d’una 
al·legació no s’ha presentat com a documentació. No obstant això, el document del 
Departament d’Història de l’Art es posarà a disposició dels membres a l’aula virtual 
perquè puguin consultar-lo. 
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Per altra banda, conclou la Secretaria General, cal modificar el seu Reglament de 
Règim Intern en el article 1, que es refereix a la denominació del Departament, passant 
a dir-se Departament de Didàctica de l’Educació Física, Artística i Música, i l’article 39 
pel que fa a la Unitat docent de Didàctica i de l’Expressió Plàstica que passaria a dir-
se Unitat Docent de Didàctica de l’Educació Artística. Aquesta proposta compta amb 
l’acord del Consell de Departament, informe favorable dels Serveis Jurídics i també 
de la Comissió d’Estatuts. 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 41 vots a favor, 
cap en contra i cap abstenció, es prenen els acords següents: 
 

ACGUV 204/2022. “Aprovació del canvi de denominació del 
Departament de Didàctica de l'Expressió Musical, Plàstica i Corporal 
que passa a denominar-se “Departament de Didàctica de l’Educació 
Física, Artística i Música””, segons la documentació que s’adjunta a 
l’annex. 

 
ACGUV 205/2022. “Aprovació de la modificació del Reglament de 
Règim Intern del Departament de Didàctica de l'Expressió Musical, 
Plàstica i Corporal”, segons la documentació que s’adjunta a l’annex. 

 
 

17. Aprovació, si escau, de la transformació del Centre de Formació i Qualitat 
“Manuel Sanchis Guarner”. 

 

La Sra. Rectora dona la paraula al Gerent que presenta aquest punt i comença dient 
que el Consell de Govern de la Universitat de València en la seua sessió del 28 de 
novembre de 2006 va acordar la creació del Centre de Formació i Qualitat Manuel 
Sanchis Guarner, no com a centre docent sinó com una estructura específica on 
s’integraven i coordinaven determinades polítiques de la Institució com un centre d’un 
conglomerat d’activitats. 
Va albergar al seu moment el Servei de Formació Permanent, el GADE, l’Oficina de 
Convergència Europea i l’estructura organitzativa de dinamització de l’Aula Virtual. 
Amb un sistema de governança integrat per un consell, presidit pel rector o la rectora 
o el vicerector o vicerectora responsable de la qualitat i la formació de la Universitat, i 
conformat pels responsables de cada una de les estructures que ho integren. Establint 
que la direcció del centre l’exercirien de manera rotativa els diferents responsables de 
cada una de les referides estructures organitzatives. Aquesta complexitat ha impedit 
que este sistema es dugués a terme. 
D’altra banda, el Consell de Govern en sessió de 26 de març de 2009 va aprovar una 
reorganització funcional i agrupació de programes al si del Centre de Formació 
Sanchis Guarner, afegint-li una Unitat d’Innovació Educativa. 
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Hui, diu el Gerent, que aquesta organització ha quedat amplament superada per la 
reforma de les ofertes formatives emparades per les distintes normatives com a 
conseqüència de la evolució del sistema universitari en l’Espai Europeu d’Educació 
Superior i més encara amb la publicació del Reial decret 822/2021, de 28 de setembre, 
pel qual s’estableix l’organització dels ensenyaments universitaris i del procediment 
d’assegurament de la seua qualitat, els ensenyaments propis en general i, en especial, 
la formació permanent, que cobra vital importància per a enfortir la formació dels 
ciutadans i ciutadanes al llarg de la vida 
Per totes aquestes consideracions, continua el Gerent, es vol proposar el següent: 
que el Centre de Formació i Qualitat “Manuel Sanchis Guarner” passe a transformar-
se en Centre de Formació Permanent i Innovació Educativa "Manuel Sanchis 
Guarner", amb ubicació a l’edifici “Manuel Sanchis Guarner”. 
D’altra banda, que la responsabilitat de la direcció del Centre recaiga en el vicerector 
o vicerectora amb competències en matèria de formació permanent per fer més fàcil 
la seua governança i per últim que l’organització administrativa del Centre passe a 
dependre del Servei de Formació Permanent i Innovació Educativa. 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 40 vots a favor, 
cap en contra i cap abstenció, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 206/2022. “Aprovació de la transformació del Centre de 
Formació i Qualitat “Manuel Sanchis Guarner”, en Centre de 
Formació Permanent i Innovació Educativa "Manuel Sanchis 
Guarner", que passa a dependre administrativament del Servei de 
Formació Permanent i Innovació Educativa”, segons la documentació 
que s’adjunta a l’annex. 

 
18. Aprovació, si escau, dels barems dels sistemes selectius dels processos 

d’estabilització (Oferta Pública Extraordinària d’Ocupació de PAS de 2022). 
 
La Sra. Rectora dona la paraula al Gerent, que inicia la intervenció agraint la 
intervenció de totes les seccions sindicals presents a la Mesa Negociadora, per la 
voluntat demostrada d’arribar a un acord per fer aquesta proposta d’aprovació dels del 
procés extraordinari d’estabilització de l’oferta d’ocupació del 2022 que és una fita més 
en el llarg camí d’aquest procés. 
Els barems, diu el Gerent, s’estableix segons concurs oposició i segons concurs. 
En el cas del concurs oposició, es tracta de tenir una fase oposició amb una puntuació 
màxima de 60 punts, amb mateixes característiques que les actualment vigents en el 
Reglament de selecció del PAS però amb tres excepcions: la primera és que els 
exàmens no son eliminatoris, encara que sí que és necessari aprovar la fase 
d'oposició en el seu conjunt (50 %, almenys, de la puntuació), la segona seria la 
possibilitat de temaris alternatius en les convocatòries de proves selectives en 
corresponents a diversos grups de titulació i per últim, que les proves del Grup A 
tindran dos exercicis, que corresponen en característiques i contingut, al primer (tipus 
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test) i tercer (tipus pràctic) exercici dels vigents sistemes selectius. La puntuació de 
cadascun dels exercicis serà de 30 punts màxim. 
Pel que fa a la fase concurs tindrà un màxim de 40 punts, distribuïda en diversos 
apartats: en primer lloc, per experiència professional -fins a 32 punts- amb una 
gradació en funció del treball prestat a mateixa escala o categoria professional 
equivalent a la Universitat de València, en altra Universitat pública o en altra 
Administració pública. 
El segon apartat de la fase del concurs és la titulació, que puntua un màxim de 2 punts, 
i està en funció dels grups i subgrups als que s’opta i que té en compte titulacions cons 
doctorat, màster, segones llicenciatures o graus, títols universitaris de postgrau no 
oficials. 
En un tercer apartat diu el Gerent que es puntuen els idiomes (anglès, francès, 
alemany, Italià), fins un màxim de 3 punts en funció dels nivells adquirits pels aspirants. 
I per últim, el Gerent fa referència al quart apartat que puntua fins a 3 punts el 
coneixement del valencià. 
 
El Gerent continua la exposició pel que fa al barem en el sistema de Concurs.  
En aquest cas, es preveu un màxim de 60 punts per experiència professional, segons 
siga a la Universitat de València, altra Universitat pública o altra Administració pública 
per mes treballat en la mateixa escala o categoria professional equivalent a la 
Universitat de València, sempre que tinga el mateix perfil. 
La titulació passaria a tindre un màxim de 10 punts, en funció dels grups i subgrups 
als que s’opta i que té en compte titulacions cons doctorat, màster, segones 
llicenciatures o graus, títols universitaris de postgrau no oficials. 
En quant al tercer apartat es puntua fins a 10 punts i es preveuen els mateixos idiomes 
que al concurs oposició, mentre que en l’apartat quart es puntua fins a 10 punts el 
coneixement de valencià. 
Continua el Gerent dient que s’introdueixen dos punts nous, un el de proves selectives 
anteriors, fins un màxim de 6 punts en el cas de que l’aspirant/a haja superat algun 
exercici en processos selectius de la mateixa escala o categoria professional, 
convocats per la Universitat de València. 
I per acabar, els cursos de formació, que puntuarien fins a 4 punts en funció de la seua 
durada, valorant-se els cursos rebuts que hagen sigut convocats pel Servei de 
Formació Permanent de la Universitat de València o l'òrgan equivalent d'altres 
universitats públiques, per centres de formació de personal empleat públic o per les 
organitzacions sindicals o altres promotors, dins del marc dels acords de formació per 
a l'ocupació de les administracions públiques vigents en el moment de realització dels 
cursos. També es valoraran dins d’aquest apartat els cursos convocats per la CRUE 
o les seues sectorials i cursos convocats per altres entitats, prèviament homologats 
per centres oficials de formació de personal empleat públic.  
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 41 vots a favor, 
cap en contra i cap abstenció, es pren l’acord següent: 
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ACGUV 207/2022. “Aprovació dels barems dels sistemes selectius 
dels processos d’estabilització  de l’Oferta Pública Extraordinària 
d’Ocupació de PAS de 2022”, segons la documentació que s’adjunta a 
l’annex. 

 
19. Aprovació, si escau, de contractes de llicencia de drets d’ús i explotació.  

 

Per tractar aquest punt la Sra. Rectora dona la paraula a la Vicerectora d’Innovació i 
Transferència, que diu que es tracta d’un contracte de llicencia amb la empresa Moa 
Biotech SL i per la Colección Española de Cultivos Tipo (CECT-UVEG) de la 
Universitat de València. En aquest contracte hi ha una transferència de material que 
pot incloure Microbial Genetic Resources. Es tracta d’un contracte que s’ajusta a la 
legislació, té finalitat comercial, sense que haja que negociar intercanvi monetari a dia 
d’avui i els objectius de la llicencia son exclusivament per investigació i per potenciar, 
desenvolupar i comercialitzar biomassa i productes derivats. 
La Vicerectora pensa que és un contracte que reflexa la capacitat que té la Universitat 
de València per proveir a una empressa de productes específics que poden portar a 
un benefici per la societat en termes de desenvolupament de productes. 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 41 vots a favor, 
cap en contra i cap abstenció, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 208/2022. “Aprovació de llicencia no exclusiva de drets d’ús 
i explotación de microorganismes de la Colección Española de 
Cultivos Tipo (CECT-UVEG) de la Universitat de València”, segons la 
documentació que s’adjunta a l’annex. 

 
20. Autorització, si escau, per a la signatura de convenis de col·laboració. 

 
La Rectora comença donant la paraula a la Vicerectora de Formació Permanent, 
Transformació Docent i Ocupació perquè presente dos convenis. 
En primer lloc, la Vicerectora parla del Conveni de col·laboració entre la Universitat de 
València i l’ICAV en matèria de formació permanent per l’aprenentatge al llarg de la 
vida, impulsat per la Facultat de Dret. Es tracta d’un contracte tipus que compleix tots 
els requisits legals i té l’informe favorable dels Serveis Jurídics. 
Per altra banda, la vicerectora presenta el Conveni de cooperació educativa entre la 
Universitat de València i el consorci “Centro nacional de investigación sobre la 
evolución humana” (CENIEH) que té com a finalitat que el nostre estudiantat puga fer 
pràctiques de tot tipus dintre d’aquest centre nacional. 
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Seguidament la Sra. Rectora dona la paraula a la Vicerectora d’Estudis que presenta 
primerament un altre conveni de col·laboració entre el Il·lustre Col·legi d’Advocats de 
València i la Universitat de València per la formació i l’assessorament jurídic pro-bono 
a través de la Clínica Jurídica per la Justícia Social de la Facultat de Dret de la 
Universitat de València que té com a finalitat que el nostre estudiantat de la Facultat 
de Dret que curse el Grau en Dret i les dobles titulacions que incloguen aquesta 
titulació puguen intervindre en activitats de responsabilitat social de l’advocacia i 
participar en casos pro-bono tutelats per advocats i advocades voluntaris baix la 
supervisió de professorat de la Universitat de València. 
 
Per altra banda, la Vicerectora també presenta el Model de Conveni de la Universitat 
de València per a la autorització de la col·laboració docent de personal investigador 
en formació de professorat universitari (FPU) que ha estat treballat per l’Escola de 
Doctorat, el Vicerectorat d’Investigació, el Vicerectorat d’Ordenació Acadèmica i 
Professorat, i el Vicerectorat d’Estudis. A la convocatòria d’aquestes ajudes es 
determina que es pot impartir docència i destaca com a punts importants, les clàusules 
segona i tercera que és on s’estableixen les condicions de la col·laboració. 
En quant al procediment per demanar la docència, destaca la Vicerectora que al estar 
publicada la llista de concessió de les beques, cal que la persona es dirigeixca a 
l’Escola de Doctorat de la UV per veure si s’ha inscrit en un programa de doctorat, per 
comprovar si el director/a de la tesi pertany a la Universitat de València. De no ser així, 
des de la Escola de Doctorat s’instarà a la Comissió de Doctorat que nomene un 
codirector/a que serà qui gestione la assignació de la docència. 
Una vegada concedida la beca, continua la Vicerectora se sol·licitarà la col·laboració 
docent que s’adscriurà al departament del codirector, demanant-se formalment al 
Vicerector d’Investigació, que posteriorment autoritzarà el Vicerector d’Ordenació 
Acadèmica i Professorat. 
 
La Rectora dona la paraula al Vicerector d’Investigació que comença dient que du per 
la consideració i aprovació per part dels membres del Consell de Govern, per una 
banda el Conveni de col·laboració entre la Universidad de la Rioja, la Fundación 
Dialnet i la Universitat de València per al desenvolupament del projecte Dialnet Portal 
de la Investigación, que té a més una contraprestació econòmica amb l’objectiu 
d’elaborar el portal de la Universitat de València tal i com han fet ja algunes universitats 
del territori espanyol. Aquest portal permetrà comunicar i donar difusió als resultats de 
les nostres activitats científiques, facilitarà l’accés a les publicacions i a les dades 
d’investigació, establirà la relació entre el finançament i els resultats científics, 
millorarà la Universitat i l’impacte de la Institució. 
 
A continuació la Sra. Rectora dona la paraula a la Vicerectora d’Innovació i 
Transferència que anuncia tres convenis. 
El primer d’ells és el Conveni de col·laboració entre la Universitat de València-Estudi 
General i l’Ajuntament de València per a la creació i funcionament de la Càtedra 
UVEG-Ajuntament de València Sensellarisme, que es dedica a estudiar les qüestions 
relacionades en persones sense llar. És per això que la seua direcció estarà 
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relacionada amb el departament de treball Social de la Universitat de València. Té una 
durada d’un any prorrogable, amb una dotació de 30.000€. 
En segon lloc presenta la Vicerectora el Conveni de col·laboració entre la Generalitat, 
mitjançant l’Institut Valencià de la Joventut i la Universitat de València-Estudi General, 
per la creació i funcionament de una “Càtedra de Joventut” que té com a objectiu portar 
un seguiment de les polítiques relacionades amb la joventut. És una càtedra 
prorrogable per un any i està dotada de 30.000€. 
Per acabar la Vicerectora tracta el Conveni marc de col·laboració entre la Generalitat, 
a través de la Presidència, la Universitat de València, la Universitat Politècnica de 
València, la Universitat Jaume I de Castelló, la Universitat d’Alacant i la Universitat 
Miguel Hernández d’Elx per a la creació de la Càtedra de Diàleg Social. En aquest cas 
es un conveni relacionat amb el departament de Dret del Treball i Seguretat Social, té 
una durada d’un any prorrogable i cada Universitat reb una dotació de 20.000€.  
 
A continuació la Sra. Rectora dona la paraula a la Vicerectora de Sostenibilitat, 
Cooperació i Vida Saludable, que porta a consideració i aprovació del Consell de 
Govern dos convenis amb la Conselleria de Participació, Transparència, Cooperació i 
Qualitat Democràtica. 
Primerament Conveni de col·laboració entre la Generalitat, a través de la Conselleria 
de Participació, Transparència, Cooperació i Qualitat Democràtica, i la Universitat de 
València per a la realització del projecte: “Cooperació universitària al 
desenvolupament 2022. Universitat de València”. Aquest conveni diu la Vicerectora 
que suposa una quantitat de 140.000€ al any i dona el context per a poder portar a 
terme les beques de cooperació en països del sud i en situació bèl·lica, les Jornades 
de Cooperació, en coordinació amb les cinc universitats públiques valencianes, -
aprofita la Vicerectora per dir que aquest any les organitza la Universitat de València i 
tindran lloc el 3 i 4 de novembre-, també aprofita per dur a terme cursos de formació i 
també per l’organització de congressos. 
En segon lloc presenta el Conveni de col·laboració entre la Generalitat, a través de la 
Conselleria de Participació, Transparència, Cooperació i Qualitat Democràtica, i la 
Universitat de València per a la promoció d'activitats en el camp del desenvolupament 
sostenible en l'àmbit de l'Agenda 2030. Es tracta de un conveni específic de la càtedra 
de desenvolupament sostenible i a cada universitat pública valenciana li correspon 
una d’elles que corresponen els cinc eixos dels ODS, corresponent-li a la Universitat 
de València el eix de les persones. En aquest cas, la dotació contempla activitats de 
formació, de investigació i de difusió.  
 
A continuació la Sra. Rectora li dona la paraula al Vicerector d’Internacionalització i 
Multilingüisme, que presenta nou convenis que van obtenir informe favorable per 
unanimitat de la Comissió de Relacions Internacionals dels que distingeix la renovació 
de dos dells, del Conveni de col·laboració, per la seua subscripció, entre la 
Universidad degli Studi de Perugia (Italia) i la Universitat de València així com la 
pròrroga del Conveni de col·laboració entre el Instituto Tecnológico de Santo Domingo 
–INTEC (Rep. Dominicana) i la Universitat de València. 
En quant als set nous convenis, el Vicerector passa a detallar-los: 
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Conveni de col·laboració, per la seua subscripció, entre la Universidad Nacional Mayor 
de San Marcos (Perú) i la Universitat de València, proposat pel professor Cristóbal 
Nico Suarez del Departament de Didàctica i Organització Escolar. 
Per altra banda, el Conveni de col·laboració, per la seua subscripció, entre la 
Université de Bourgogne (Francia) i la Universitat de València dintre de la aliança 
Forthem, que proposa el mateix Vicerector. Es tracta un conveni marc per donar suport 
legal a la doble titulació aprovada en el punt 5 d’aquest mateix Consell de Govern. 
Segueix el Vicerector amb el Conveni de col·laboració, per la seua subscripció, entre 
la Universidad Nacional de General Sarmiento (Argentina) i la Universitat de València, 
proposat pel professor Carlos Fuentes del Departament de Didàctica de les Ciències 
Experimentals. 
Continúa amb el Conveni de col·laboració, per la seua subscripció, entre la Università 
degli Studi di Napoli “ Parthenope “ (Italia) i la Universitat de València, que proposa el 
professor José Ramón de Verda i Beamonte, del Departament de Dret Civil. 
Conveni de col·laboració, per la seua subscripció, entre la Universidad Federal do 
Paraná (Brasil) i la Universitat de València proposat pel professor Hassan López Sanz 
amb l’aval del professor Anaclet Ferrer, del Departament de Filosofía. 
Segueix el Vicerector amb el Conveni de col·laboració, per la seua subscripció, entre 
la Universidad Metropolitana de Honduras i la Universitat de València proposat per el 
professor Andrés Payà del Departament d’Educació Comparada i Historia de 
l’Educació. 
I per últim, el Vicerector presenta el Conveni de col·laboració, per la seua subscripció, 
entre la Asociación Iberoamericana de Control de Gestión AICO (España) i la 
Universitat de València que proposa la professora Cristina Crespo, del Departament 
de .Comptabilitat. 
Tots els convenis presentats, conclou el Vicerector, segueixen el model de la nostra 
Universitat i s’ajusten a la normativa vigent. 
 
La Sra. Rectora li dona ara la paraula a la Vicerectora d’Igualtat, Diversitat i Polítiques 
Inclusives perquè presente el Conveni de col·laboració entre la Generalitat, a través 
de la Vicepresidència i Conselleria d'Igualtat i Polítiques Inclusives, i la Universitat de 
València – Estudi General, per al foment d'activitats en matèria d'igualtat en la 
diversitat, per a l'exercici 2022. Es tracta d’un conveni similar en forma i import als 
convenis que s’han vingut signant i és el que sustenta el que seria l’Àrea de Diversitat 
dintre de la Universitat de València i consta amb l’informe favorable dels Serveis 
Jurídics.  
 
A continuació, la Sra. Rectora li dona la paraula al Gerent perquè presente dos 
convenis. 
El primer d’ells és el Conveni marc de col·laboració per al desenvolupament del 
Campionat Autonòmic d’Esport Universitari entre la Universitat de València-Estudi 
General, la Universitat Poºlitècnica de València, la Universitat d’Alacant, la Universitat 
Jaume I, la Universitat Miguel Hernández d'Elx, la Universitat CEU Cardenal Herrera, 
la Universitat Catòlica de València Sant Vicent Màrtir i la Universitat Europea de 
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València. És el mateix conveni que es va signat fa quatre anys, on s’incorpora la 
Universitat Europea i que té una durada de quatre anys. 
Per al desenvolupament d’aquest conveni, el Gerent presenta en segon lloc, el 
Conveni específic de col·laboració per al desenvolupament del Campionat Autonòmic 
d’Esport Universitari entre la Universitat de València-Estudi General, la Universitat 
Politècnica de València, la Universitat d’Alacant, la Universitat Jaume I, la Universitat 
Miguel Hernández d'Elx, la Universitat CEU Cardenal Herrera, la Universitat Catòlica 
de València Sant Vicent Màrtir i la Universitat Europea de València. Tindrà una 
vigència de quatre anys i s’han incorporat les observacions que al seu dia van fer els 
Serveis Juridics. 
 
Per acabar, la Sra. Rectora li dona la paraula al Delegat de la Rectora per a 
l’Estudiantat que presentarà el Model de conveni amb entitats sense ànim de lucre per 
a la realització d'accions de voluntariat. Té com objecte promoure i facilitar la 
participació de l’estudiantat de la Universitat de València en accions de voluntariat, 
promou el desenvolupament de programes formatius, coordinació amb les entitats, 
amb possibilitat de reconeixement de crèdits i difondre la informació. Té vigència d’un 
any prorrogable fins a quatre anys i compta amb l’informe favorable dels Serveis 
Jurídics i la memòria d’aplicació dels seus suggeriments. 
 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
Per assentiment dels membres del Consell, es pren l’acord següent: 
 
 

ACGUV 209/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, el conveni de 
col·laboració entre la Universitat de València i l’ICAV en materia de 
formación permanente para el aprendizaje a lo largo de la vida”, 
segons la documentació que s’adjunta a l’annex. 
ACGUV 210/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, el conveni de 
cooperació educativa entre la Universitat de València i el consorci 
“Centro nacional de investigación sobre la evolución humana” 
(CENIEH)”, segons la documentació que s’adjunta a l’annex. 
 
ACGUV 211/2022. “Aprovar el model de conveni de la Universitat de 
València per a la autorització de la col·laboració docent de personal 
investigador en formació de professorat universitari (FPU)”, segons 
la documentació que s’adjunta a l’annex. 
 
ACGUV 212/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, el conveni de 
col·laboració entre el Il·lustre Col·legi d’Advocats de València i la 
Universitat de València per la formació i l’assessorament jurídic pro-
bono a través de la Clínica Jurídica per la Justícia Social de la 
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Facultat de Dret de la Universitat de València”, segons la 
documentació que s’adjunta a l’annex. 

 
 
ACGUV 213/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, el conveni de 
col·laboració entre la Universidad de la Rioja, la Fundación Dialnet i 
la Universitat de València per al desenvolupament del projecte 
Dialnet Portal de la Investigación”, segons la documentació que 
s’adjunta a l’annex. 
 
ACGUV 214/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, el conveni 
marc de col·laboració entre la Generalitat, a través de la Presidència, 
la Universitat de València, la Universitat Politècnica de València, la 
Universitat Jaume I de Castelló, la Universitat d’Alacant i la 
Universitat Miguel Hernández d’Elx per a la creació de la Cátedra de 
Diálogo Social”, segons la documentació que s’adjunta a l’annex. 
 
ACGUV 215/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, el conveni de 
col·laboració entre la Generalitat, mitjançant l’Institut Valencià de la 
Joventut i la Universitat de València-Estudi General, per la creació i 
funcionament de una “Cátedra de Juventud””, segons la 
documentació que s’adjunta a l’annex. 

 
ACGUV 216/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, el conveni de 
col·laboració entre la Universitat de València-Estudi General i 
l’Ajuntament de València per a la creació i funcionament de la 
Càtedra UVEG-Ajuntament de València Sensellarisme”, segons la 
documentació que s’adjunta a l’annex. 
 
ACGUV 217/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, el conveni de 
col·laboració entre la Generalitat, a través de la Conselleria de 
Participació, Transparència, Cooperació i Qualitat Democràtica, i la 
Universitat de València per a la promoció d'activitats en el camp del 
desenvolupament sostenible en l'àmbit de l'Agenda 2030”, segons la 
documentació que s’adjunta a l’annex. 
 
ACGUV 218/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, el conveni de 
col·laboració entre la Generalitat, a través de la Conselleria de 
Participació, Transparència, Cooperació i Qualitat Democràtica, i la 
Universitat de València per a la realització del projecte: “Cooperació 
universitària al desenvolupament 2022. Universitat de València””, 
segons la documentació que s’adjunta a l’annex. 
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ACGUV 219/2022. “Aprovar, per la seua subscripció, la renovació 
del conveni de col·laboració entre la Universidad degli Studi de 
Perugia (Italia) i la Universitat de València”, segons la documentació 
que s’adjunta a l’annex. 
 
ACGUV 220/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, el conveni de 
col·laboració entre la Universidad Nacional Mayor de San Marcos 
(Perú) i la Universitat de València”, segons la documentació que 
s’adjunta a l’annex. 

 
ACGUV 221/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, el conveni de 
col·laboració entre la Université de Bourgogne (Francia) i la 
Universitat de València”, segons la documentació que s’adjunta a 
l’annex. 

 
ACGUV 222/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, el conveni de 
col·laboració, entre la Universidad Nacional de General Sarmiento 
(Argentina) i la Universitat de València”, segons la documentació que 
s’adjunta a l’annex. 
 
ACGUV 223/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, el conveni de 
col·laboració entre la Università degli Studi di Napoli “Parthenope “ 
(Italia) i la Universitat de València”, segons la documentació que 
s’adjunta a l’annex. 

 
ACGUV 224/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, el conveni de 
col·laboració entre la Universidad Federal do Paraná (Brasil) i la 
Universitat de València”, segons la documentació que s’adjunta a 
l’annex. 

 
ACGUV 225/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, el conveni de 
col·laboració entre la Asociación Iberoamericana de Control de 
Gestión AICO (España) i la Universitat de València”, segons la 
documentació que s’adjunta a l’annex. 

 
ACGUV 226/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, el conveni de 
col·laboració entre la Universidad Metropolitana de Honduras i la 
Universitat de València”, segons la documentació que s’adjunta a 
l’annex. 
 
ACGUV 227/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, la renovació 
del conveni de col·laboració entre el Instituto Tecnológico de Santo 
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Domingo –INTEC (Rep. Dominicana) i la Universitat de València”, 
segons la documentació que s’adjunta a l’annex. 
 
ACGUV 228/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, el conveni de 
col·laboració entre la Generalitat, a través de la Vicepresidència i 
Conselleria d'Igualtat i Polítiques Inclusives, i la Universitat de 
València – Estudi General, per al foment d'activitats en matèria 
d'igualtat en la diversitat, per a l'exercici 2022”, segons la 
documentació que s’adjunta a l’annex. 
 
ACGUV 229/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, el conveni 
marc de col·laboració per al desenvolupament del Campionat 
Autonòmic d’Esport Universitari entre la Universitat de València-
Estudi General, la Universitat Politècnica de València, la Universitat 
d’Alacant, la Universitat Jaume I, la Universitat Miguel Hernández 
d'Elx, la Universitat CEU Cardenal Herrera, la Universitat Catòlica de 
València Sant Vicent Màrtir i la Universitat Europea de València”, 
segons la documentació que s’adjunta a l’annex. 
 
ACGUV 230/2022. “Autoritzar, per la seua subscripció, el conveni 
específic de col·laboració per al desenvolupament del Campionat 
Autonòmic d’Esport Universitari entre la Universitat de València-
Estudi General, la Universitat Politècnica de València, la Universitat 
d’Alacant, la Universitat Jaume I, la Universitat Miguel Hernández 
d'Elx, la Universitat CEU Cardenal Herrera, la Universitat Catòlica de 
València Sant Vicent Màrtir i la Universitat Europea de València”, 
segons la documentació que s’adjunta a l’annex. 
 
ACGUV 231/2022. “Aprovar, per a la seua subscripció, el model de 
conveni amb entitats sense ànim de lucre per a la realització 
d'accions de voluntariat”, segons la documentació que s’adjunta a 
l’annex. 
 

 
21. Torn obert de paraules. 

 
La Sra. Rectora dona la paraula al Degà de la Facultat d’Infermeria i Podologia, que 
vol agrair a la Sra. Rectora haver proposat com Doctora Honoris Causa a la Dra. Iliona 
Kickbusch, perquè des de la Facultat d’Infermeria i Podologia es comparteix no només 
la seua visió feminista sinó també la seua visió de la promoció de la salut, que supera 
el que seria el paradigma individual. 
El Degà informa que a rel del 40 Aniversari dels Estatuts d’Autonomia, s’ha tingut una 
sessió molt interessant de l’evolució del Sistema Sanitari, on s’ha posat de manifest la 
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desestructuració que està vivint-se en l’atenció primària de salut, reflectida als centres 
de Medicina i Infermeria i Podologia i que té a veure en els programes i plans d’estudi 
que dirigeixen la formació universitària cap a la “superespecialització” i en hospital 
com a ent hegemònic. Vol posar de manifest que les condicions laborals als hospitals 
i en especial en atenció primària son insuportables. 
Respecte a les vagues de l’alumnat, el Degà demana que no es plantegen divendres 
i si es possible, conèixer els dies de les convocatòries. Altra qüestió que vol fer a 
l’alumnat respecte a les vagues, és conèixer en la mesura de lo possible les dates de 
les mateixes i anima a l’alumnat a altres mobilitzacions alternatives. 
La Sra. Rectora dona la paraula al coordinador de la AGE, Víctor Herrera que pregunta 
al respecte del allotjament dels estudiants d’intercanvi de la Universitat de València a 
Itàlia, després de haver escoltat les noticies de que hi ha problemes a l’hora d’acollir 
a aquest tipus d’estudiantat. 
Per altra banda, responent al Degà d’Infermeria i Podologia el Sr. Herrera diu que des 
de la AGE els estudiants poden aprovar a l’assemblea una parada acadèmica o 
concentració però mai convoquen vaga. Per tant la de dies enrere ha estat promoguda 
pel Sindicat d’Estudiants i no per l’AGE de la Universitat de València. 
La Sra. Rectora dona la paraula a la representant d’estudiants Valeria Ruiz que reitera 
davant el Consell de Govern les queixes sobre el Servei d’Atenció Psicològica a 
l’Estudiantat, tal i com van tractar a l’Assemblea de la darrera setmana. Ja no és un 
problema sobre la manca de personal sinó també sobre la atenció. Parla de la 
preocupació que sent per les xifres que donen els estudis fets en relació a la salut 
mental dels joves pensa que està bé tenir un protocol d’actuació, però que la atenció 
psicològica caldria reforçar-la més. 
També vol contestar al Degà d’Infermeria i Podologia, ampliant el que ha dit Víctor 
Herrera, en quant a que la vaga com a tal, la convocava l’associació Joventut pel 
Clima, però el Sindicat d’Estudiants la va fer seua, sense que cap representant dels 
estudiants de la AGE han tingut res a veure o l’haja recolçada.  
La Sra. Rectora dona la paraula al Degà de la Facultat d’Economia, que vol fer una 
reflexió a ran dels convenis d’activitats esportives. Diu que els estudiants d’elit, cada 
vegada més nombrosos, quan tenen alguna qüestió acadèmica, la solucionen parlant 
amb els professors i professores. És per això que li agradaria algun tipus de reglament 
que s’ocupés dels drets dels estudiants que son esportistes d’elit. 
A continuació, la Sra. Rectora dona la paraula al Vicerector de Relacions 
Internacionals i Multilingüisme perquè conteste al voltant de l’estudiantat Erasmus. El 
Vicerector diu que les mobilitats han augmentat en un 30% respecte a 2019. 
En aquest moments, diu que tenim uns 600 estudiants d’intercanvi a Itàlia. Quan va 
aparèixer la noticia de les dificultats que estaven tenint, el Servei de Relacions 
Internacionals es va posar en contacte amb tot l’estudiantat perquè informés de la 
seua situació. La majoria contestaren que tots estaven bé, però hi ha sis estudiants 
que han contestat dient que tenen problemes d’allotjament i en altres casos diuen que 
els preus estan duplicant-se respecte a abans de la pandèmia, arribant a demanar per 
una habitació entre 500 i 650€.  
El vicerector informa que hi ha sis estudiants de diferents ciutats italianes que, davant 
la impossibilitat d’aconseguir un lloc per quedar-se, han decidit tornar a València. 
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Intervé la Rectora preguntant-li al Vicerector quina gestió ha fet amb les Universitats 
de destí d’aquests estudiants. El Vicerector contesta que s’han posat en contacte amb 
els Serveis de Relacions Internacionals de les Universitats italianes involucrades i les 
seues residències d’estudiants però els diuen que no tenen places i tampoc els donen  
cap solució.  
El Vicerector conclou dient que els estudiants s’està preparant la “rematrícula” a 
l’estudiantat que va a tornar i que es prepararan per que el proper any no es torne a 
produir aquesta situació.  
El Degà de la Facultat d’Economia intervé per dir que al seu centre té més casos que 
afecten a altres universitats europees i que estan fent el possible per solucionar la 
situació, que en la majoria dels casos passa perquè tornen i es “rematriculen” a la 
Universitat de València. 
També des de CRUE estan actuant, diu la Sra. Rectora, donat que és un problema a 
nivell estatal, i que encara que han elevat la qüestió al Ministeri, per aquest any no 
s’ha trobat cap solució.  
A continuació té la paraula la representant del PDI, la professora Ana María Gómez 
Tafalla, que contesta al Degà d’Economia dient, respecte a les qüestions plantejades 
respecte els esportistes d’elit, que en aquest moment el que hi ha son orientacions 
sobre com tractar a l’esportista de la U.V. però no als d’alt rendiment. En aquest sentit, 
la Degana informa que hi ha un projecte amb la Conselleria per fer un reglament per 
als Esportistes d’Alt Rendiment, que caldrà consensuar amb tots els centres. 
 
La Sra. Rectora pren la paraula per a contestar al Degà d’Infermeria i Podologia dient 
que respecte el tema de la atenció primària que el Conseller coneix molt bé la situació 
i li preocupa especialment aquesta la qüestió de la desmotivació dels estudiants de 
les àrees sanitàries. Caldrà, doncs, fer actuacions al respecte. 
En quant l’atenció psicològica a l’estudiantat, diu que és un tema absolutament 
necessari. El conveni en aquest moment el conveni al Servei que està prestant als 
Serveis del SEDI en atenció psicològica, sexual i educativa, finalitza en febrer de 2023. 
La Rectora és conscient de que no és satisfactori per a l’estudiantat, entre altres coses 
perquè faltarien més sessions per solucionar els problemes que es plantegen. 
La intenció és posar, diu la rectora, un servei per campus que comprenga, per una 
banda la previsió de la salut i per altra banda accions d’intervenció. Aquesta última 
partiria d’un diagnòstic i les sessions terapèutiques per a tractar eixe problema. 
Dit açò, aquest projecte implica una necessitat de professionals per als tres campus i 
per al campus d’Ontinyent -un total de més de 40.000 estudiants- i a més cal dotar 
d’uns espais que puguen garantir la privacitat dels usuaris. 
Segons la Sra. Rectora, la forma més apropiada de donar aquest servei, diu la Sra. 
Rectora que seria la Clínica Psicològica. En aquest cas, s’abordaria el diagnòstic i la 
intervenció i des d’altra via i utilitzant altres recursos de formació s’abordaria la 
prevenció. 
Ara, des de la Clínica Psicològica s’està valorant els recursos que es necessiten per 
aquestes vies -prevenció i diagnòstic i intervenció- també per els recursos i els espais. 
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Per finalitzar la Sra. Rectora diu que aquest servei no és un servei immediat i tampoc 
pot substituir la Sanitat. El personal caldrà que valore, a través del seu diagnòstic si 
cal derivar a l’estudiant al sistema de salut i be si es pot fer un seguiment de l’estudiant 
en forma de sessions des de la Universitat. 
I com que no hi ha més assumptes que tractar, es clou la sessió, a les 11,23 hores, 
de la qual cosa com a secretària general, estenc aquesta acta.  
 
Vist i plau 
La Sra. Rectora, 
 
 
 
María Vicenta Mestre Escrivá 
 


